
   

                                                               
  

 

 

 

 

 

 

 

                              

  

 

 

  

 

 

     

 

  

  

   

 

   

   

   

    

 

  

   

    

 

    

   

  

    

              

Protokół z posiedzenia Regionalnego Komitetu Rozwoju Ekonomii Społecznej, 

z 15.12.2017 roku. 

Posiedzenie odbyło się w dniu 15 grudnia 2017 r. w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Świętokrzyskiego - Al. IX Wieków Kielc 3, 25-516 Kielce. O terminie                          

i miejscu spotkania wszyscy członkowie zostali poinformowani pisemnie. 

W posiedzeniu udział wzięło 12 członków Komitetu Rady (lista obecności stanowi Załącznik 

nr 1 do Protokołu): 

Posiedzenie Regionalnego Komitetu Rozwoju Ekonomii Społecznej otworzył 

Przewodniczący RKRES Piotr Żołądek - członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego. 

Następnie agendę posiedzenie przedstawiła zastępca przewodniczącego Barbara Jakacka -

Green. 

Kolejnym punktem posiedzenia RKRES było wystąpienie przedstawicieli Ośrodków 

Wsparcia Ekonomii Społecznej funkcjonujących w regionie. W imieniu Kielecko-

Ostrowieckiego Ośrodka Wsparcia Ekonomii Społecznej głos zabrał Dariusz Kurcman, który 

przedstawił sprawozdanie z działalności. Następnie Katarzyna Kozłowska przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Świętokrzyskiego Ośrodka Wsparcia Ekonomii Społecznej, który 

działa w południowej części województwa świętokrzyskiego. Podczas swoich wystąpień 

przedstawiciele OWES-ów zaprezentowali podmioty ekonomii społecznej, które powstały 

dzięki ich wsparciu. W swoich wystąpieniach przedstawiciele OWES zwrócili uwagę na 

słabość ekonomiczną sektora ES w regionie, oraz problemy z ekonomizacją już istniejących 

przedsiębiorstw społecznych. 

W kolejnym punkcie posiedzenia Karolina Jarosz- Z-ca Dyrektora ROPS przedstawiła wyniki 

raportu z monitoringu wskaźników RPRES. W ramach swojego wystąpienia zasygnalizowała, 

iż w najbliższym czasie aktualizowany będzie Krajowy Program Rozwoju Ekonomii 

Społecznej, co wiąże się z aktualizacją programu regionalnego (RKRES). Tym samym będzie 

to okazja do zrewidowania i ewentualnej korekty założonych w RKRES wskaźników.           



   

                                                               
 

 

 

 

 

 

   

  

      

                              

  

    

  

    

                             

   

    

 

  

   

  

  

 

 

   

 

                       

  

   

                                     

 

     

  

    

     

      

 

W ramach swojego wystąpienia zaprezentowane zostały również wyniki zrealizowanego 

badania kondycji sektora Ekonomii Społecznej w woj. świętokrzyskiemu. 

Po prezentacji dot. monitoringu RPRES odbyła się dyskusja. W dyskusji Anna Mikołajczyk -

przedstawicielka KOOWES zwróciła uwagę, iż koniecznym jest nawiązanie kontaktu 

z włodarzami gmin regionu świętokrzyskiego celem przybliżenia korzyści jakie niesie 

wspieranie ekonomii społecznej. Obecny na posiedzeniu Grzegorz Dziubek - burmistrz 

miasta i gminy Włoszczowa, będący jednocześnie wiceprzewodniczącym Konwentu Wójtów, 

Burmistrzów i Prezydentów Gmin i Miast Województwa Świętokrzyskiego przychylił się do 

postulatu Anny Mikołajczyk. Burmistrz Grzegorz Dziubek zadeklarował wsparcie 

w organizacji takiego spotkania. W dyskusji poruszona została kwestia wprowadzenia do 

programu studiów zajęć z zakresu ekonomii społecznej na Uniwersytecie im. Jana 

Kochanowskiego. Uczestnicząca w posiedzeniu RKRES dr Agata Szydlik- Leszczyńska -

przedstawiciel UJK poinformowała, iż będzie rekomendować takie rozwiązanie. Jednakże 

należy doprecyzować jaką formę mają mieć te zajęcia, na jakich kierunkach studiów oraz na 

jakim poziomie studiów powinny być realizowane. Przedstawicielka UJK zwróciła uwagę, na 

potrzebę zbadania zapotrzebowania studentów na tego typu zajęcia. Przedstawicieli OWES 

zaakcentowali, iż istnieje potrzeba na kształcenie z zakresu rachunkowści/księgowości dla 

organizacji pozarządowych oraz spółdzielni socjalnych ponieważ, brakuje specjalistów 

świadczących tego typu usługi. W toku dalszej dyskusji Anna Mikołajczyk wyraziła pogląd, 

iż na terenie gmin winny powstawać tzw. Centra Aktywności Lokalnej, których celem było 

by wsparcie organizacji pozarządowych nt. w zakresie pomocy prawnej, finansowej, 

organizacyjnej, działanie tego typu mogło być realizowane przez związek kilku gmin np. 

w ramach powiatu. Burmistrz Grzegorz Dziubek, poparł ideę tworzenia Centrów Aktywności 

Lokalnej, jednakże wskazał na barierę finansową tj. brak środków na zatrudnienie 

pracowników świadczących tego typu wsparcie. Wskazał również na problem 

w zawiązywaniu porozumień między gminami w zakresie realizacji takich działań. 

W kolejnym punkcie głosowano nad przyjęcie raportu z monitoringu RPRES. Członkowie 

RKRES jednogłośnie przyjęli raport. 

Kolejnym punktem posiedzenia RKRES było wystąpienie Anny Bugalskiej regionalnej 

konsultantki w projekcie „Spójna integracja regionalna ekonomii społecznej”, które dotyczyło 

zmian w Wytycznych w zakresie realizacji przedsięwzięć w obszarze włączenia społecznego 

i zwalczania ubóstwa z wykorzystaniem środków EFS i EFRR (CT8 i CT). 



   

                                                               
 

 

 

 

 

 

   

 

 

 

  

                         

 

    

  

    

  

    

  

 

 

 

 

 

                                               

                                               

                                                   

 

 

 

 

Kolejnym punktem było przedstawienie rekomendacji wypracowanych w ramach Grup 

Tematycznych, które zostały przedstawione przez konsultantki/doradczyni w projekcie 

Świętokrzyska Ekonomia Społeczna tj.: Magdalenę Skórę, Annę Marwicka oraz Annę Górak. 

RKRES jednogłośnie przyjął zaproponowane przez Grupy Tematyczne rekomendacje. 

W dyskusji podsumowującej posiedzenie RKRES, Katarzyna Kozłowska zaproponowała aby 

spotkania Komitetu odbywała się raz na kwartał oraz aby obserwatorzy uczestniczący 

w posiedzeniu RKRES byli w Uchwale Zarządu Województwa ustalającej skład RKRES 

wymienieni z imienia i nazwiska. Poruszona został kwestia frekwencji na posiedzeniach 

RKRES. Przedstawiciele OWES pytali o kwestie uruchomienia na stronach internetowych 

projektu ŚES - „marketu społecznego, kalendarza wydarzeń. Dyrektor Karolina Jarosz 

poinformowała zgromadzonych, iż obecnie trwaja prace na uruchomieniem zarówno 

kalendarz oraz marketu społecznego. Anna Mikołajczyk wyraziła chęć uczestnictwa w grupie 

roboczej ds. współpracy pomiędzy nauka, biznesem, i ngo, i administracją. Na tym 

posiedzenie RKRES zakończono. 

Kielce 15.12.2017r. 

Na tym protokół zakończono. 

Michał Kocia 

Sekretarz 

Regionalnego Komitetu Rozwoju Ekonomii Społecznej 


